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Dr. C z e i d 1 i István:
Tisztelt Képviselő-testület! A temetők fenntartói, kezelői 
és tulajdoni viszonyai eltérnek. Egyelőre tisztázottan 
önkormányzati tulajdonban van a Péti temető, a többi temető 
egyházi tulajdonban van. A fenntartói, kezelői feladatokat 
pedig a Kegyeleti Rt. látja el.

Terveink szerint is és egyébként is a rendeleti javaslat 
előkészítése során már gondoltunk rá, sőt ezt megelőzően is 
tavaly decemberben, az egyházi tulajdonosokkal, a 
képviselőségi és nem világi hivatalos képviselettel 
tárgyaltunk már a temető viszonyairól. Az átfogó beszámolót 
azért nem sikerült erre a testületi ülésre előkészíteni, 
mert a hivatal dolgozóit az államigazgatási alapvizsgák nagy 
mértékben érintették. Amikor a normaszöveg készül, a 
készítésbe bevonjuk az összes tulajdonost, az összes 
fenntartót, illetve a kezelésben érdekelteket, többek között 
a Közüzemi Vállalatot is. Vannak tartalmas javaslatok már a 
normaszöveggel kapcsolatosan, mindezekre már egy vázlatos 
utasítást adtam és ennek alapján nagyjából el is készült a 
rendeleti tervezet és minden véleményt, minden javaslatot 
ezen kívül is köszönettel veszünk az előkészítés során.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Jövő hét péntekre ez a rendelet-tervezet teljes lesz?

Dr. C z e i d 1 i István:
Igen.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Van-e még más észrevétel?

A Városrendezési és Kommunális Bizottság és a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság a határozat-tervezetet javasolta 
módosítani akként, hogy az előkészítésben vegyen részt a 
Kegyeleti szolgáltató Rt., a Várpalota Városi Önkormányzati 
Közüzemi Vállalat és az érintett tulajdonosok, egyházak. Aki 
ezzel egyetért, kérem, szavazzon.

A Képviselő-testület 20 igen, 1 nem szavazattal a módosító 
javaslatot elfogadta:
"A Képviselő-testület felkéri Várpalota Város Jegyzőjét, 
hogy a Városgazdálkodási Iroda közreműködésével, a temetők 
tulajdonosai, a Kegyeleti Szolgáltató R t és a Várpalota 
Városi Önkormányzati Közüzemi Vállalat Bevonásával készítse 
el a rendelet-tervezetet".

• *
Aki a határozat-tervezetet a .módosítással együtt ..elfogadja, 
kérem szavazzon! '

A Képviselő-testület 20 igen'szavazattal, I nem szavazattal 
a következő határozatot hozta:
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59/1995. (III. 30.) számú képviselő-testületi határozat:

1. Várpalota város Önkormányzati Képviselő-testülete 
indokoltnak tartja a temetők rendjének rendeleti 
szabályozását.

Felkéri a Polgármestert, hogy a rendelet-tervezet a 
Képviselő-testület 1995. áprilisi ülésére terjessze 
elő.

2. A Képviselő-testület felkéri Várpalota Város 
Jegyzőjét, hogy a ’ Városgazdálkodási Iroda 
közreműködésével, a temetők tulajdonosai, a 
Kegyelet:! Szolgáltató Rt. és a Várpalota Városi 
Önkormányzati Közüzemi Vállalat' bevonásával készítse 
el a rendelet-tervezetet.

Határidő: 1995. áprilisi képviselő-testületi ülés 
Felelős: Leszkovszki Tibor polgármester 

Dr. Czeidli István jegyző 
Szathmáry Kálmán irodavezető.

SZÜNET 10.15-től 10.50-ig.

9.) Várpalota Város Önkormányzatának 1995-1998. évi 
gazdasági programja___________________________________ (37)

Dr. S z i l á g y i  Tibor
A Környezetvédelmi Bizottság 7 igen szavazattal javasolja, 
hogy a Fejlesztések fejezet 11. pontjában ne kerüljön 
meghatározásra, hogy ki dolgozza ki a hulladékgyűjtés 
bevezetéséhez szükséges feltételeket.
A bizottság a fenti módosítással a gazdasági programot 5 
igen szavazattal, 2 tartózkodással támogatja.

S u r á n v i Pál
Az Oktatási, Kultúrális.■ és Sport Bizottság 9 igen 
szavazattal a gazdasági programot tudomásul veszi, komoly 
hiányosságának tartja, hogy a program nem tartalmaz 
fejlesztési előirányzatot az oktatási, kulturális és sport 
célokra, ezért az elkövetkezendő 4 évre ̂ 100 millió Ft-ot 
javasol ilyen célokra.

T r á n s z k v  László
A Városrendezési és Kommunális Bizottság 7* igen szavazattal 
az A/Vagyongazdálkodás 4. ' pont'ja helyett a következőt 
javasolja:
"4.) A forgalomképes és~ korlátozottan forgalomképes 
vagyonállomány értékesítésére és hasznosítására külön 
ütemterv, illetve feladatterv készítését javasolja, melyben 
meg kell határozni az értékesítendő vagyonelemeket, az 
eladások sorrendjét, a vállalkozásba apportként bevihető,
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illetve a hosszabb távon megtartandó vagyonhasznosítás 
módozatait. "

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja, hogy a 4. oldalon 
a Vagyongazdálkodási követelmények fejezet 6 . pontja 
egészüljön ki a következő mondattal:
"A megmaradó lakásállomány fenntartásának, felújításának 
költségeit a lakbéreknek fedezniük kell".

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodással javasolja, 
hogy a 6. oldalon a Helyi adók fejezet 3. pontja módosuljon: 
(A Képviselő-testület...)"1995. évben javaslatot dolgoztat 
ki a lakosságot érintő helyi adó bevezetésére" (a kommunális
adó helyett).

pr.. C z e i d 1 i István
Helyi adók léteznek lakossági kötelezettségekkel. A 
javaslattevő mire gondol? Tehát újabb lakossági helyi adók 
bevezetésére vagy az építményadónak a kiterjesztésére?

T r á n s z k v  László
Nemi neveznénk meg a programban az adónemet

Dr. C z e i d 1 i István
új adószabályok alkotására kerüljön sor?

T r á n s z k v László
Ha kell, igen.

Folytatnám a bizottsági véleményekkel:
* *A bizottság 7 igen szavazattal a 8. oldalon új 2. pontnak 

javasolja: Utak, járdák helyreállítása, szilárd burkolattal 
való ellátása.

A bizottság 6 igen, 1 tartózkodás mellett javasolja, hogy a 
B/l. Fejlesztések 3. pontja b) alponttal egészüljön ki:
"b) Pétfürdő kialakult centrumában pihenőparkot létesít."

A bizottság 5 igen, 2 tartózkodás mellett a 7.) pontként 
javasolja:
"7.) Pétfürdőn háziorvosi, fogászati és egyéb gyógyászati 
ellátások biztosítására korszerű rendelők, esetlegesen 
rendelőkomplexum (egészségház) kialakítása" szöveget.

*
A bizottság 6 igen, 1 tartózkodás mellett javasolja, hogy a 
B/2 Közszolgáltatások fejezet l/e pontja Egészüljön ki az 
alábbiak szerint: . /  ' - *
"Ennek érdekében megszerzi a- péti Közösségi Ház 
tulajdonjogát". , '
A bizottság 6 igen, 1 tartózkodás mellett javasolja, hogy a 
B/2. Közszolgáltatások fejezet 2.) pontja e) alponttal 
egészüljön ki:
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"e) Megteremti Pétfürdőn Idősek Klubja működésének a 
feltételeit".

A bizottság javasolja, hogy a 8. oldal 8 .) pontja maradjon 
el, ne ezen fejezetben foglalkozzunk vele.

A bizottság 6 igen, 1 tartózkodás mellett javasolja a 8. 
old. 9.) pontjának törlését, mivel ez a probléma nem 
gazdasági programba illő.

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja a 9. old. 15.) pont 
utolsó mondatának "és korszerűsítési" szóval történő 
kiegészítését. így a mondat helyesen:
"A javaslatnak figyelemmel kell lenni a tetőtéri beépítési 
és korszerűsítési lehetőségekre."

A bizottság 6 igen, 1 tartózkodás mellett a 9. old. 19. 
pontja helyett a következőt javasolja:
”19.) A Kórház-Rendelőintézetnél a szűkös és korszerűtlen 
konyhát felújítja."

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja a 9. old. 20.) 
pontjának a törlését.

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja a 10. old. 21.) 
pontjának a törlését és ehelyett új 21.) pontot javasol 6 
igen, 1 tartózkodás mellett:
"21.) Megteremti Pétfürdőn Idősek Klubja működésének a 
feltételeit."

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja a 10. old. 23.) 
pontjának a törlését.

A bizottság 5 igen, 2 tartózkodás mellett javasolja a 10* 
old. 24. pontjának a törlését.

A bizottság 4 igen, 3 tartózkodás mellett javasolja a 10. 
old. 25.) pontjának a törlését.

A bizottság 7 igen szavazattal a 10. oldalon 27.) pontot 
javasol:
"27.) A japán program keretében, azzal egyidejűleg megkezdi 
az utak szilárd burkolattal való ellátását."

A bizottság 7 igen szavazattal a 13. old. III. Gazdasági 
kapcsolatok fejezet első bekezdés utolsó, mondata helyett a 
következőt javasolja:
"Az érdekegyeztetést kiterjeszti a Várpalotán érdekelt 
vállalkozókra is."

»
A bizottság a fenti módosításokkál 7 igen szavazattal a 
Gazdasági programot elfogadásra javasolja.

D o m o k o s  István
Javasolja a Beruházási bizottság - 8 igen szavazattal -, 
hogy a cím ne gazdasági program legyen, hanem gazdasági
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elképezlések programja, ugyanis ezek teljes egészében 
előreláthatólag nem valósulnak meg.

Dr. C z e i d 1 i István
A törvény gazdasági program elkészítésére kötelezi az 
önkormányzatokat, ezért a címet ilyen értelemben nem lehet 
megváltoztatni.

D o m o k o s  István
A Beruházási Bizottság Falussy Sándor A ./Vagyongazdálkodás
4. pontjára benyújtott módosító javaslatát azon 
változtatással javasolja elfogadásra, hogy a szövegből az 
eladások sorrendje szövegrész kerüljön elhagyásra, 6 igen 1
nem I tartózkodás mellett.

A Beruházási Bizottság javasolja a B.) Vagyongazdálkodási 
követelmények 2 . pontját a következőképpen módosítani:
"2.) A vagyonkezelő szervezet olyan továbbfejlesztése 
szükséges, amely a hasznosság és a hatékonyság 
követelményeinek megfelel, alkalmas a vagyon megőrzésére és 
gyarapítására is."

A bizottság Falussy Sándor B./ Vagyongazdálkodási 
követelmények 6. pontjára benyújtott kiegészítő javaslatáról
4 igen, 2 nem, 2 tartózkodás mellett szavazott.

A bizottság Láng Géza módosító javaslatát, mely szerint a 
megmaradó lakásállomány fenntartásának, felújításának 
költségei a város rendelkezésére álló szociális keretből 
kerüljenek kifizetésre, 2 igen, 4 nem, 2 tartózkodás mellett 
nem fogadta el.

A bizottság Falussy Sándor B/l. Fejlesztések 3. pont új "b'í 
alpontjára vonatkozó kiegészítését - mely szerint Pétfürdő 
kialakult centrumában pihenőpark létesüljön - 6 igen, 1 nem,
1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja.

A bizottság Falussy Sándor B/l. Fejlesztések 7. pontjára 
vonatkozó javaslatát 1 igen, 5 nem, 2 tartózkodás mellett 
nem javasolja elfogadásra. Változatlan szöveggel javasolja 
elfogadni a 7. pontot.

A bizottság Dr. Szilágyi Tibor módosító javaslatát, mely a 
B/l. Fejlesztések fejezet 23. pontjának törlésére 
vonatkozik, 7 igen, 1 tartózkodás mellett elfogadásra 
javasolja.

A bizottság 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja Domokos 
István módosító javaslatát, mely szerint a 871. Fejlesztések 
fejezet 27.) pontja a következő legyen:
"27.) Felújítja a városi rendelőt, az egyedi tüzelésről 
áttér a távfűtésre, vagy gázfűtést vezet be.

A bizottság a fenti módosításokkal együtt az anyagot 8 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja.
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Dr. S z a b ó  Gyula
Az, hogy a programban foglaltak közül nem minden valósul 
meg, ezt tudjuk, de az Egészségügyi, Szociális és Lakásügyi 
Bizottság szükségesnek tartja egy ilyen program 
összeállítását, amely az előttünk álló feladatokhoz irányt 
mutat.
A 9. oldal 17.) pontját javasolja az alábbiakkal 
kiegészíteni: "... orvosi rendelő megfelelő elhelyezéséről." 
A 10. oldal 21.) pontnál javasolja a bizottság az "inotai" 
szó betoldását.
A 10. oldal 23.) pontját az alábbiak szerint javasolja: 
"Megfelelő elhelyezést biztosít az Üzemegészségügyi 
Szolgálat rendelőjére."
A bizottság a gazdasági programot 6 igen szavazattal 
elfogadja.

F a l u s . - - '  Sándor
A J-igi ii. Ügyrendi Bizottság az alábbi módosító 
indítványokat fogadta el:

- 6 igen szavazattal az A/2. Helyi adók 3.) bekezdésében az 
utolsó mondatot a következőképpen javasolja módosítani:

"1995-ben javaslatot dolgoztat ki a lakosságot érintő helyi 
adó bevezetésére."

- 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a bizottság a 
B/l. Fejlesztések 17. pontját a következőképpen javasolja 
módosítani:

"költségvetési támogatással (fedezet átadással) hozzájárul a 
Készenléti-lakótelepi orvosi rendelő megfelelő
elhelyezéséhez" * *
- 4 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a bizottság a B/l. Fejlesztések 23. pontját 
javasolja az alábbiak szerint módosítani:

"megfelelő elhelyezést kell biztosítani az Üzemegészségügyi 
Szolgálat részére."

- 6 igen szavazattal a bizottság a III. Gazdasági 
kapcsolatok első francia bekezdésének utolsó mondatát 
javasolja elhagyni.

- 4 igen szavazattal, 3 tartózkodás ifielrlett a bizottság 
javasolja a táblázat 4. oldalára 27.) pontként bevenni: 
"oktatás fejlesztése 100 MFt."

* # **Már utalás történt arra, hogy/,én is tettem módosító 
javaslatot a gazdasági programhoz', melyet minden képviselő- 
társam és minden bizottság megkapott.
(A módosító javaslat a jegyzokönyvhöz mellékelve.)
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A n a v a  1 Péterné
A Pétfürdői Városrész Önkormányzata 7 igen 1 nem szavazattal
1 tartózkodás mellett a részönkormányzat támogatja, hogy a
3. oldalon a Vagyongazdálkodási követelmények fejezet 4. 
pontja helyett Falussy Sándor javaslata szerepeljen: "A 
forgalomképes és korlátozottan forgalomképes vagyonállomány 
értékesítésére és hasznosítására külön ütemtervet, illetve 
feladattervet készít. Ebben meghatározza az értékesítendő 
vagyonelemeket, az eladások sorrendjét, a vállalkozásba 
apportként bevihető, illetve a hosszabb távon megtartandó 
vagyon hasznosításának módozatait."

6 igen 2 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat javasolja, hogy a 4. oldalon, ugyanezen 
fejezet 6. pontja az alábbiakkal egészüljön ki: "A megmaradó 
lakásállomány fenntartásának, felülítésának költségeit a 
lakbéreknek fedezniük kell."

8 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat támogatja, hogy a 6. oldalon a Helyi adók 
fejezet 3. pontja az alábbiakban módosuljon: "1995. évben 
javaslatot dolgoztat ki a lakosságot érintő helyi adók 
bevezetésére."

6 igen 1 nem szavazattal 2 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat azt javasolja, hogy az A/2 fejezet 3. pont 
első francia bekezdése maradjon el.

- 6 igen 1 nem szavazattal 2 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat javasolja, hogy a 8. oldalon a Fejlesztések 
alfejezetben a 7. pont az alábbiak szerint egészüljön ki: 
"Pétfürdőn háziorvosi, fogászati és egyéb gyógyászati 
ellátások biztosítására korszerű rendelőket, esetlegesen 
rendelőkomplexumot (Egészségház) alakít ki, illetve megkezdi 
annak kialakítását."

- 8 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett támogatja a 
részönkormányzat, hogy a 8. oldalon, ugyanazon fejezet 8. 
pontja az alábbiakkal egészüljön ki: "tulajdonba veszi a 
Pétfürdői Közösségi Házat".

- 9 igen szavazattal javasolják a 8 . oldalon a 9. pontot az 
alábbiak szerint módosítani: "Pétfürdő centrumában 
kialakítandó pihenőpark és utak, járdák építése szükséges."

- 6 igen 1 nem szavazattal 2 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat javasolja, hogy a 9. oldalon a 19. pont, 
melyben az szerepel, hogy a * "Kórház-Rendelőintézetnél a 
szűkös és korszerűtlen konyha helyett új konyhát építtet" 
maradjon ki, a költségekre való tekintettel*:"

- 8 igen szavazattal 1 tartózkodás' mellett javasolják, hogy 
a 10. oldal 21. pontjában szerepeljen: "valamint megteremti 
Pétfürdőn egy űn. Idősek Klubja működésének feltételeit."
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- 9 igen szavazattal javasolja, hogy a 10. oldal 23. pontja 
az alábbiak szerint módosuljon: "felújítja a volt 
Üzemegészségügyi Szolgálat rendelőjét"

- A részönkormányzat 9 igen szavazattal kéri a 10. oldalon a 
24. pontot az alábbiakkal kiegészíteni: "Törekszik az 
Önkormányzat a pétfürdői strand tulajdonának átvételére".

- A részönkormányzat 9 igen szavazattal támogatja, hogy a
10. oldalon új 27. pontban jelenjen meg: "A japán program 
keretében, ezzel egyidejűleg megkezdi az utak szilárd 
burkolattal való ellátását.".-

3 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a 
részönkormányzat támogatja, hogy a 13. oldalon a Gazdasági 
kapcsolatok fejezet 1. bekezdéséből maradj cn el az utolsó 
mondat ("Az érdekegyeztetést kiterjeszti a Várpalotai 
Vállalkozók Egyesületével kialakítandó kapcsolataira is.")

Mindezen módosító javaslatokkal együtt a gazdasági programot
9 igen szavazattal a táblázatok nélkül elfogadásra javasolja 
a részönkormányzat.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Emlékeztetem közben képviselő társaimat, hogy a gazdasági 
program megalkotása törvényi kötelezettség. Olyan 
megvalósítható programot kell alkotni, melynek
végrehajtásáról 1998-ban számot tudunk adni.

Dr. B a k o n y i  Csilla
Az Inotai Városrész Önkormányzata 8 igen szavazattal 
kifejezésre juttatja azon véleményét, hogy azt az 
arányeltolódást, amely a három városrész vonatkozásában 
megnyilvánul, Inota szempontjából elfogadhatatlan.

A 9. oldal 17. pontjával kapcsolatosan véleményünk 
megegyezik az Egészségügyi, Szociális és Lakásügyi Bizottság 
véleményével. A bizottság támogatja Falussy Sándor 
javaslatait is. A 10. oldal 21.) pontnál nyilvánvalóan 
kitűnik a táblázatból is, hogy mindkét Idősek Klubjának 
rekonstrukciójáról van szó-- Olyan információnk van, hogy a 
Készenléti lakótelepen az Idősek Klubja műszaki állapota 
jelentősen romlott, véleményünk az, hogy erre nem érdemes 
költeni. Tehát a 10 MFt-ot nem erre kívánjuk felhasználni, 
hanem máshova történő kitelepítését javas,óljuk.

A 10. oldalon a 24.) ponttal- kapcsolatban: az 1995-ös 
költségvetésben nincs benn az inotai uszodára a 10 MFt, ha 
ez az összeg rendelkezésre állna, üzemelhetne az uszoda. 
Kérjük, hogy ez a pont maradjóh' a programban, és az 
Önkormányzat kezdeményezze az - uszoda önkormányzati 
tulajdonba vételét.

»* ,
A 26. pont után javasolja a Részönkormányzat a Faluház 
bővítését Inotán.
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A n g y a l  Péterné
A Pénzügyi, Ellenőrző Vagyongazdálkodási és
Ellátásszervezési Bizottság javasolja, hogy a B/l. 
Fejlesztések fejezet 26. pontja után rögzítse a gazdasági 
program: a Képviselő-testület évenként vizsgálja felül és 
szükség szerint módosítsa a költségvetés tárgyalása előtt az 
Önkormányzat 1995-ös gazdasági programjának koncepcionális 
elemeit.

6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a bizottság 
támogatja Falussy Sándor azon módosító indítványát, mely a 
VAGYONGAZDÁLKDÁS fejezet 4 .* pontjának kiegészítését 
javasolja: "az eladások javasolt sorrendje" legyen 
meghatározva.

A bizottság 7 igen szavazattal javasolja a 6 . oldalon a 2. 
pont kiegészítésén: "a helyi adóztatásban, az adó a 
költségvetési bevételek alakításában való egyre növekvő 
szerepén tűi, a szabályozás során nagy gondossággal 
mérlegeli a vállalkozások és a lakosság teherbíró 
képességét

7 igen szavazattal javasolja a bizottság a 8 . oldalon a 6. 
pontból kivenni a Családi Iroda, anyakönyvi hivatal és a 
házasságkötő terem megvalósítását, helyette a 10. oldal 28. 
pontjában szerepljen ez a feladat. Az elkövetkező 3 éven 
belül megoldást kell találni e helységicsoport végleges 
elhelyezésére.

A bizottság a o. oldal 9. pontjában szereplő mondatot (Liszt 
F. u.) javasolja törölni, helyette az utak, járdák 
burkolatának javítsáa, felújítása szerpeljen.

7 igen szavazattal a bizottság javasolja a 9. oldal lf.- 
pontját kiegészíteni az alábbiakkal: "a Közüzemi Vállalat 
feladatává teszi, hogy dolgozza ki a szelektív 
hulladékgyűjtés bevezetéséhez szükséges feltételeket, és 
vegye fel a kapcsolatot ezügyben a lehetséges partnerekkel."

A bizottság 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett 
javasolja, hogy a 10. oldalon új 27. pontként szerepeljen a 
közoktatási és kulturális intézmények fejlesztésére 100 
millió Ft ebben a 4 éves ciklusban, egyenletes elosztásban, 
1996-tól.

A bizottság a 14. oldal 2.) pont utolsó ‘francia bekezdésébe 
javasolja 7 igen szavazattal az .alábbi szöveget beírni:
"- a regionális oktatási intézmények épületeinek probléma- 
megoldása"

y >
Mindezekkel a módosításokkal 7 igen szavazattal a bizottság 
az előterjesztést elfogadásra ajánlja.

*. /
F a l u s s y  Sándor
A városnak van Általános Rendezési Terve. Az A/l. 
Vagyongazdálokás fejezet 4. pontjára vonatkozó 
indítványomban az eladási sorrendet úgy értettem, hogy pl. a


